
SORU EDATLARI 

 

Soru edatıyla bir soru sorduğumuzda öznenin kim olduğunu sorarız. Cevap özel bir isim ya da 

özneye işaret eden kelime olabilir. 

Soru edatının başına ََمَع (ile) eki geldiği zaman ََمَنَ  مَع şeklinde kiminle anlamına gelen sorular 

sorulabilir. 

Örneğin, 

(Sınava kiminle çalıştın?) للامتِحانَِ دَرَس تََ مَنَ  مَعََ ؟ 

Aynı soru edatının başına  َمِن harf-i ceri gelince  َمِن+ َََ birleşerek مَنَ  نَ مِِّ  (mimmen) kimden şeklinde 

sorular 

oluşturulabilir. 

Örneğin, 

(İlacı kimden aldın?) نَ  ؟ ََ  الدِّواءََ أخَذ تَِ مِِّ

 soru edatlarıyla öznenin veya nesnenin ne olduğunu ya da ne yaptığını sorarız. Cevap olarak ماذا / ما

bir 

isim gelebildiği gibi bir zamir de gelebilir. Örneğin, 

(Bu o’dur.) . هو هذا 

Soru edatıyla bir nesnenin yerini, öznenin nerede olduğunu, nereye gittiğini sorabiliriz. Cevap mutlaka 

bir yer ismine işaret etmelidir. Bu soru edatının başına  َمِن harf-i ceri gelince  َأي نََ مِن nereden 

şeklinde 

sorular oluşturulabilir. Örneğin nerelisin diye sormak için أن تََ أي نََ مِنَ  ؟ deriz. 

 soru edatıyla bir işin, eylemin ne zaman olduğunu sorabiliriz. Cevap mutlaka bir zamana işaret مَتى

etmelidir. Bunu yaparken سنة, شهر, ساعة, دقيقة, فصل, يوم gibi zaman bildiren sözcüklerin 

başına ََ، ََعدَ   ب 

 .gibi zaman zarfları getirebiliriz قبَ لََ

 soru edatıyla, öznenin veya nesnenin hangi zamanda, mekanda olduğunu ya da ne olduğunu أيََ 

sorabiliriz. 

Bu soru edatından sonra gelen isimler daima mecrûrdur. Diğer soru edatları mebnî olmasına rağmen 

 mebnî değil, mu‘rebdir. Yani cümledeki konumuna göre harekesi değişir. Örneğin soruda geçen أيََ 

isim 

konum olarak merfû ise  َأي , mansûb ise  َأي , mecrûr ise َِ  .olarak gelir أيِّ


